
Referat af bestyrelsesmøde i Fotoklubben Focus-Silkeborg.

Mandag den 17.9.2012 kl. 19.15 i klublokalerne på Plantagevej 11.

Tilstede var: Peter Birk, Susan Kipp Pedersen, Martin Dahl Ovesen, Jim Kirkegaard (suppleant), Bo Rasmussen (suppleant) og Kirsten Bech Andersen. Jørgen Werner Jensen er sygemeldt.

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsordenen.

Formanden gennemgik dagsordenen, som godkendtes.

2. Opfølgning af referat fra sidste møde.

Under punkt 6 vedr. en evt. tredje kategori ved klubkonkurrencer, står der at Martin ønsker focus på 'det rene foto'. Det kan misforstås i retning af, at vi skal gå tilbage i tiden, og det er ikke meningen.

3. Formanden orienterer.

Receptionen i anledning af afsløringen af de 12 fotos der skal smykke borgmesterkontoret, er nu overstået. Der er et fint referat af begivenheden på hjemmesiden, med billeder. Vi har fået et gavekort til en lærebog/billedbog, skrevet af en tidligere faglærer på medieskolen i Viborg. Bogen, som har titlen 'Se Her', er endnu ikke udkommet. Lars Bay har udvalgt den.

Det er ikke muligt for os at udstille i Musik- og Kulturhuset. Der sker for meget og det vil blive for dyrt.

Performers House vil derimod gerne have en fast skiftende udstilling fra os. Der kan være 32-40 billeder ad gangen. Vi diskuterede om det er noget for os, når huset ikke ligger centralt i byen. Det taler for, at der færdes mange kunstinteresserede unge, og at der er publikum til stedets events/koncerter. Desuden kan det blive interessant for os at fotografere modeller derfra. Der er mange kreative elever som gerne vil. Opfølgning på **næste bestyrelsesmøde**.

Spørgeskemaet er besvaret af ca. 1/3 af klubbens medlemmer. Hvis skemaet skal give et retvisende indtryk af medlemmernes ønsker og behov, skal mindst 2/3 svare. Peter sender skemaet ud igen.

Kode til dør- og hængelås er sendt ud.

4. Regler for billedbasen.

De seks bedste billeder fra klubkonkurrencerne og alle antagne billeder i danske konkurrencer (Den Nationale, Jyske, Danish Digital og Golden Digital) indsamles af Susan, som skriver en lille reportage med tilhørende billeder efter hver konkurrence. Susan håndterer desuden billeder og artikler vedrørende udstillinger, også hos kiropraktoren. Susan kontakter udstillingsgruppen vedr. billedbasen, artiklerne og folderne, som skal forbedres, både i antal og kvalitet. Udlandsgruppen skal informere om, hvem der har fået antagelser, og der skal laves artikel med billeder på hjemmesiden. Martin spørger Kjeld og Poul O. om en af dem skulle være interesseret i opgaven.

5. Sekretæren orienterer.

Martin laver oplæg til **næste bestyrelsesmøde** vedr. forløb af billedkritikaftener. Ved billedkritik op til Jyske og Den Nationale finder Bo kvalificerede dommere i klubben til kritik af billedemner hertil. Forårsprogrammet 2013 er lavet som kladde med helligdage og faste punkter. Vi lagde i fællesskab aflevering og gennemgang af klubkonkurrencer ind, så de, så vidt det er muligt, ikke kolliderer med aflevering til Jyske og den Nationale. Vi mangler stadigvæk svar fra fotografen i Randers Regnskov vedr. 11.10. Han kan holde foredrag i klubben, mod at vi indbetaler 1000,- til Randers Regnskøvs Naturfond.

6. Webmasteren orienterer.

Der er taget godt imod den nye hjemmeside, og Martin er godt tilfreds med besøgstallene og -tiderne. Der er også kommet en del positive personlige tilkendegivelser. Martin har lavet en fanside på hhv. Facebook og Twitter som begge kører 'lidt tyndt'. Peter foreslog, at vi skrev en artikel om vores nye hjemmeside på SDF's hjemmeside. Forslaget blev forkastet.

Martin nævner muligheden af at sætte et lille mærke på billeder der har fået diplom eller medalje. Han arbejder med praktikken i det. Billeder der er blevet solgt på udstillinger får et SOLGT i teksten.

Med sin store erfaring har Lars Bay taget udfordringen op som atelieransvarlig.

Martin og Susan ønsker nye lamper til mere avanceret modelfotografering, samt en kraftig blæser til atelieret. Martin syntes generelt, at vi mangler udstyr til at lave konkurrencebilleder. Bo syntes at værktøjsskassen skal være i orden. Vi tager emnet op på **næste bestyrelsesmøde**.

Martin laver et oplæg til diskussion vedr. afskaffelse af atelierbetaling til **næste bestyrelsesmøde**. Sagen skal tages op på generalforsamlingen.

Der er dannet en ny interessegruppe, hvis formål er at højne niveauet ved internationale konkurrencer. Gruppen vil mødes to gange om måneden og arbejde med planlagt fotografering af alle type billeder. Aktivitets- og ambitionsniveauet bliver højt og gruppen vil gerne forblive på seks medlemmer. Grupper skal generelt være åbne, men bestyrelsen har accepteret at gruppen kun offentliggør deres eksistens på hjemmesiden. Betingelser og krav for alle grupper skal beskrives under hver gruppe der. Peter/bestyrelsen laver oplæg til ny handlingsplan.

7. Billedsekretæren orienterer.

Klubben betaler for medlemmernes deltagelse i Jyske, Den Nationale, Danish Digital og Golden Digital. Trierenberg, som mange medlemmer deltager i, er meget dyr, så her betaler man selv.

Susan har bestilt passepartout. Hun får kørselspenge for at hente dem. 'Kiropraktor'rammer er bestilt. De skal koste 250,-.

8. Nyt fra udstillingsudvalget.

Linda har lavet oplæg til plakat og folder til udstillingen 'Bevægelse' i Kunstnerhuset. Der er antaget 59 billeder og et af Poul Erik Feldts billeder er brugt til logo. Kontrakten med Kunstnerhuset er lidt problematisk, det er svært at få dækket vagterne. Vi tager selv weekenderne i første omgang. Ellers kører alt på skinner. Peter laver et oplæg til nyhedsindlæg på hjemmesiden. Martin lægger det ind.

9. Kassereren orienterer.

Jim har nu overtaget jobbet som kasserer, og han er ved at lave et nyt regnskabssystem. I den forbindelse laver han en undersøgelse af, hvor meget hver interessegruppe bruger af resourcer. Opfølgning ved **næste bestyrelsesmøde**. Der mangler indbetalinger til kontingent og fotobog, Jim følger op på det. Kageindkøb tager Susan sig af fremover. Bo tager sig af husholdningen som vikar, indtil Jørgen Werner er tilbage.

10. Nyt fra grupper og udvalg.

Er der behov for flere interessegrupper, og skal bestyrelsen tage initiativ til det? Kan vi købe os til undervisning i photoshop via AOF, f.eks. over en weekend? Vi tager det op på **næste bestyrelsesmøde**, og tager det med i handlingsplanen. Kjeld har efterspurgt mere rengøringsudstyr. Dette tager vi op igen **næste gang**.

11. Eventuelt.

Vi skal tage godt imod de nye medlemmer. Introduktions kurset blev aflyst her i efteråret, så nye medlemmer hopper på kursus til foråret.

21. september 2012

Kirsten Bech Andersen.